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מאת: קורין דגני07:0114.03.2022

הענקית הסינית טנסנט מובילה סבב גיוס
הון בחברת האגריטק פיוצ'ר קרופס

פיוצ'ר קרופס הישראלית־הולנדית הקימה בהולנד חווה שבה היא מפתחת
חקלאות ורטיקלית — עם מערכת אקלים עצמאית לגידול עשבי תיבול טריים ■

המנכ"ל: "זו אחת החוות הגדולות והמפותחות בעולם" ■ זוהי ההשקעה
השנייה של ענקית הטכנולוגיה בחברה ישראלית

ענקית הטכנולוגיה טנסנט הודיעה אתמול (ראשון) על השקעה בחברת האגריטק
הישראלית פיוצ'ר קרופס, שנמצאת במהלך סבב גיוס הון. טנסנט הסינית, שזוהי
ההשקעה השנייה שלה בישראל עד כה, תוביל את הסבב, שנמצא כעת בעיצומו.

פיוצ'ר קרופס, חברה ישראלית־הולנדית, נוסדה ב–2016 על ידי המנכ"ל גרי גרינשפן,
לשעבר מנכ"ל עלית מזון מקבוצת שטראוס. בעלת המניות הגדולה ביותר בחברה היא

משפחת לרמן, תעשיינית בתחום המתכת שמחזיקה בעשרות מפעלים באמריקה.

טנסנט נסחרת בהונג קונג, ושווי השוק שלה הוא כ–446 מיליארד דולר. לפי נתוני חברת
הדאטה IT Juzi, טנסנט השקיעה עד היום ביותר מ–1,200 חברות. בדומה לענקיות

טכנולוגיה סיניות אחרות, כמו עליבאבא ובאידו, גם טנסנט איבדה משווייה בעקבות לחץ
רגולטורי של הממשל בסין — ובשנה האחרונה ערכה ירד ב–40%.

האתגרים הגדולים

ב–2017 החליטה פיוצ'ר קרופס להעביר את פעילות הפיתוח שלה מישראל להולנד, שם
בנתה חווה לחקלאות ורטיקלית. לדברי גרינשפן, "בסוף 2018 סיימנו לבנות את החווה,

שכיום היא אחת הגדולות והמפותחות שקיימות".

בחווה מגדלים בעיקר עשבי תיבול טריים. לחברה יש שיתוף פעולה אסטרטגי עם מכון
וולקני הישראלי, ואלגוריתם הגידול שפיתחה משקלל עשרות פרמטרים של גידול. עד

היום הושקעו בחברה ההולנדית כ–30 מיליון דולר — כספה של משפחת לרמן.

לדברי גרינשפן, "בחקלאות ורטיקלית יש שני אתגרים גדולים. הראשון הוא אספקה של
ייצור המוני. יש חברות בודדות שהצליחו לבנות מתקנים גדולים, ואנחנו אחת מהן.

האתגר השני הוא שהחברות האלה עדיין מפסידות כסף, כי עלות ייצור של תוצרת בשטח
פתוח נמוכה לעומת חקלאות ורטיקלית. פה היתרון שלנו — הטכנולוגיה שלנו מבוססת

על מצע קרקע, ולא על טכנולוגיה הידרופונית (גידול במים). התפוקה גבוהה יותר,
והגידולים בדרך כלל בעלי חיי מדף ארוכים יותר ועם טעם וריח טובים".

לפני כשנה היתה אמורה פיוצ'ר קרופס להיכנס לבורסה בתל אביב באמצעות מיזוג של
השלד הבורסאי של חברת אינפימר. בסופו של דבר, "בגלל מורכבות העסקה", לדברי
גרינשפן, החליטה פיוצ'ר קרופס לא להיכנס לבורסה באמצעות שלד, והתחילה לקדם

הנפקה ראשונית סטנדרטית.
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"באמצע התהליך קיבלנו פנייה מטנסנט שהם מעוניינים להשקיע בחקלאות ורטיקלית,
ובוחנים כמה חברות. עם התקדמות השיחות החלטנו לעצור את ההנפקה ולבחור

באופציה של שותף פרטי אסטרטגי. בשלב ההתפתחות שבו החברה נמצאת, משקיע כמו
טנסנט הוא משמעותי יותר עבורנו מאשר כניסה לשוק הציבורי", אומר גרינשפן.


